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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat af 2. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 28. marts 2021, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: 1350-314 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden  

o Den videre proces for revision af bacheloruddannelsen 

o Tilpasning af det projektorienterede forløb  

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

 

4. Status på opfølgning på handleplan for årlig status og UMV-handleplan  

Bilag 4a: Handleplan, årlig status, psykologi, 4b: Handleplan, UMV, psyko-

logi  

 

5. Drøftelse af resultater fra kandidatundersøgelsen 

 

6. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer fra F23 
 

7. Drøftelse af empirisk bacheloropgave  
 

8. Drøftelse af tilpasning af 5. semester på bacheloruddannelsen 
 

9. Fremtidige dagsordenspunkter 
 

10. Eventuelt  
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn (via Zoom) 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)   

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Rasmus Lykke Christensen 

Studerende Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen 
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Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Adjunkt Ali Amidi  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

Punkt 2. Orientering fra formanden  

o Den videre proces for revision af bacheloruddannelsen 

Formanden havde talt med de forskellige fagkoordinatorer ift. forbedring af ba-

cheloruddannelsen. Der er stor forskel på, hvor pressede de forskellige faggrup-

per er, og hvor stort overskuddet er til at afprøve forskellige ændringer. Ift. ud-

dannelsens opbygning blev det fra fagkoordinatorernes side fremhævet, at det er 

vigtigt at fastholde introduktionen af de forskellige psykologiske begreber i star-

ten af uddannelsen, da de er grundlaget for det videre arbejde. Der er endvidere 

enighed i faggrupperne om, at det er vigtigt med en intern snak i hver gruppe 

med fokus på, hvad der er det centrale i det pågældende fag, og hvilke sammen-

hænge, faget indgår i.  Der er planer om en halv seminardag i undervisergruppen 

den 10. juni, hvor to studenterrepræsentanter har mulighed for at deltage. For-

manden pegede endvidere på, at de studerende på første del af bacheloruddan-

nelsen ikke har holdtimer med underviseren. Der vil eventuelt kunne hentes ti-

mer til yderligere holdundervisning fra fordybelsesseminarerne, hvis de struktu-

reres på en anden måde. En studenterrepræsentant bemærkede desuden, at det 

havde fungeret godt på instruktorholdet med deltagelse af en ekstern underviser. 

o Tilpasning af det projektorienterede forløb  

I efteråret 2022 afvikles ugemodulet med en dag mindre, så der er tale om fire 

obligatoriske dage. Det afventes desuden, om der er nogle undervisere, der øn-

sker at afprøve et PBL (Problem Based Learning) seminar. En VIP-repræsentant 

foreslog, at underviserne introduceres for et konkret eksempel på et PBL semi-

nar, da formen kan fremstå noget abstrakt. Der arbejdes endvidere fra fælles 

hold på, at det projektorienterede forløb kommer til at indgå i undervisningseva-

lueringerne sammen med de øvrige fag. 
 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

Der var ikke noget nyt under punktet. 

 

Punkt 4. Status på opfølgning på handleplan for årlig status og UMV-

handleplan  

Til punktet var fremsendt handleplan for henholdsvis årlig status og UMV.  
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Handleplan for årlig status 

o Tilretning af læringsmålsmatricen og analyse af kompetenceprofil 

Matricen er overført til Excel, hvilket gør den mere læsbar på en skærm. Kompe-

tenceprofilen hos færdiguddannede psykologer er drøftet med aftagerpanelet.  

Aftagerne bemærkede, at kandidaterne har et godt teoretisk grundlag, men 

mangler jobmæssige færdigheder som mødeledelse, tværfaglig supervision og ev-

nen til at kunne sammenholde og forene mange forskellige interesser og per-

spektiver. Aftagerne fremhævede endvidere, at kravene til psykologer er skær-

pede mange steder, eksempelvis i PPR og psykiatrien, hvilket kan være ensbety-

dende med, at nyuddannede fravælges. Fra studienævnets side blev der peget på, 

at dette understreger nødvendigheden af større fokus på praksiselementer, øvel-

sessessioner og mundtlighed i løbet af uddannelsen. Det blev desuden bemærket, 

at der bør være plads til at være ny psykolog på en arbejdsplads med tid til oplæ-

ring. Formanden havde endvidere talt med en tidligere studerende om at ned-

sætte et alumnepanel med repræsentation af forskellige slags jobs og perspekti-

ver, hvor tidligere studerende vil skulle sidde 3-4 år og løbende udskiftes. Fokus 

skulle være på, hvordan nye kandidater kommer i gang på arbejdsmarkedet, og 

de største udfordringer i forbindelse hermed.   

o Styrkelse af faglige elementer i undervisning og udprøvning 

Ift. integration af mundtlige elementer i undervisning og eksamen, er der ud-

sendt oversigt over mulige eksamensformer med mundtlige elementer på kandi-

datseminarerne til underviserne. Derudover er der krav om, at bachelorsemina-

rer og fordybelsesseminarer skal indeholde en mundtlig præsentation. Forman-

den havde endvidere talt med faggrupperne om inddragelse af flere praksisele-

menter på bacheloruddannelsen og løbende brug af mundtlighed og øvelser. En 

studenterrepræsentant foreslog inddragelse af cases, som ikke nødvendigvis er 

eksamensbaserede, og som fungerer godt i mindre grupper. Læringsporteføljen 

på Pædagogisk psykologi blev fremhævet som et velfungerende eksempel på en 

faglig aktivitet. Omstruktureringen på Social- og personlighedspsykologi blev li-

geledes nævnt som en faglig fornyelse. Det blev endvidere bemærket, at når der 

indføres nye tiltag og tilføjes nyt til pensum, er det vigtigt at være opmærksom 

på, at det gamle tilsvarende fjernes, så arbejdspresset ikke øges.  

o Strategisk udvikling 

Fokus er ændret fra kandidatuddannelsen til bacheloruddannelsen ift. en even-

tuel ændring af studieordningen. En proces for dette er igangsat med inddragelse 

af undervisere, studerende og Psykrådet. 

o Studiemiljø og frafald 

Studiegrupperne videreudvikles med afsæt i den ændrede instruktorundervis-

ning. Der skal følges op på Social- og personlighedspsykologi ift., om de er klar til 

at gå i gang med ugeseddelkonceptet fra E22. Fagkoordinatoren inviteres til møde 

med formanden og 1-2 studenterrepræsentanter i slutningen af april eller begyn-

delsen af maj. 

 

UMV Handleplan 

o Det sociale studiemiljø  
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Der planlægges indførelse af ugesedler på Social- og personlighedspsykologi fra 

E22 med henblik på forbedring af det sociale studiemiljø. De studerende fra 1. og 

2. semester har fået tilbud om at være med i studievejledningens generelle men-

torordning, hvor en studerende kan få en ældre studerende som mentor. På psy-

kologi har der tidligere være en netværksordning organiseret af de studerende. 

Næstformanden hører Psykrådet, om der skal gøres noget ift. at genoptage denne 

ordning. Ensomhed blandt de studerende er undersøgt i studienævnets kandi-

datundersøgelse, hvor de studerende som årsag dels har peget på organisering og 

afvikling af undervisningen, dels på omfangsformen blandt de studerende. Der 

er generelt et ønske om mere holdundervisning for at mindske ensomhed. 

o Mere samarbejde og feedback  

Der er fokus på andre undervisningsformer og videreudvikling af undervisningen 

ift. inddragelse og feedback fra både undervisere og medstuderende. Feedback 

blev af en studenterrepræsentant fremhævet som et vigtigt element ift. forvent-

ningsafstemning og understøttelse af den retning, den enkelte studerende væl-

ger. I forlængelse heraf blev der peget på muligheden for fælles opsamling inden 

eksamen med afsæt i, hvordan den blev afviklet sidste gang, og hvad der med 

fordel kan gøres anderledes. 

o Krænkende adfærd  

På studerende.au.dk er der en side om krænkende adfærd. Det overvejes, om den 

nuværende titel ’Vi siger fra’ skal ændres til noget mere sigende. På studieporta-

len er der ligeledes en fane under studievejledningen med overskriften ’Chikane, 

mobning og diskrimination’. Det undersøges, om denne information eventuelt 

kan tydeliggøres eller rykkes længere frem på siden.  

o Fælles samlingssted 

Der har været tilbud om brug af IT lokalet i 1325 i tidsrummet 16-21 som socialt 

samlingssted. De studerende har ikke gjort brug af denne mulighed. Dels pga. 

tidspunktet, dels pga. lokalets udformning som ikke indbyder til socialt samvær. 

Det tidligere studenterrum er inddraget til andre formål. Generelt mangler psyko-

logiuddannelsen et fælles samlingssted. Campus 2.0 vil måske åbne for nye mu-

ligheder. 

o Mangel på toiletter til kvindelige studerende  

Der er opsat unisex skilte ved mændenes toilet under Store Juridisk Auditorium. 

 

Punkt 5. Drøftelse af resultater fra kandidatundersøgelsen 

Til punktet var studienævnets kandidatundersøgelse fremsendt. Studienævnet 

drøftede undersøgelsens to dele bestående af henholdsvis udbuddet af specialise-

ringer på kandidatuddannelsen og ensomhed på studiet. Undersøgelsen er sendt 

til bachelorstuderende på de sidste semestre. Der blev spurgt til, om det kunne 

være relevant også at sende den til de studerende på 1. og 2. semester på kandi-

datuddannelsen. Formanden søger for dette. Undersøgelsen sendes desuden til 

underviserne. 

 

Udbuddet af specialiseringer på kandidatuddannelsen blev drøftet. Med afsæt i 

undersøgelsen konkluderede studienævnet, at der er belæg for, at de studerende 
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er interesseret i flere specialiseringer end de nuværende. Der peges især på neu-

rovidenskabelig psykologi samt social udvikling & integrationspsykologi. Inden 

for den nuværende kandidatstudieordnings rammer og med den aktuelle beman-

ding kunne et fast neurovidenskabeligt seminar eventuelt være en mulighed.  

 

Ensomhed blandt de studerende blev ligeledes drøftet. Ift. årsagerne til ensom-

hed peges der i undersøgelsen dels på organisering og afvikling af undervisnin-

gen, dels på omgangsformen blandt de studerende. Der er generelt et stort ønske 

om mere holdundervisning for at mindske ensomhed. Dette blev ikke set som et 

ønske om at afskaffe forelæsningerne, snarere at den rette balance skal findes. En 

VIP-repræsentant foreslog desuden små opgaver undervejs i undervisningen, 

hvor der er mulighed for at samarbejde med andre. En studenterrepræsentant 

supplerede med, at disse opgaver med fordel kunne være praksisorienterede.  

 

Konkurrencementalitet blandt studerende generelt blev ligeledes nævnt. En stu-

denterrepræsentant fremhævede i den forbindelse rusugen, hvor der er fokus på 

læring og samarbejde i stedet for karakterer. Der er desuden mulighed for at 

skabe en god kultur på instruktorholdene med fokus på samarbejde og sammen-

hold.  

 

Punkt 6. Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer fra F23 
Til punktet var lavet et udkast til en fælles skabelon for bachelorseminarer. Bag-

grunden er den store variation i måden hvorpå, bachelorseminarerne aktuelt af-

vikles. Dette gælder både indholdsmæssigt og ift. omfanget af undervisnings-

gange. Der er derfor et ønske om at opstille nogle fælles retningslinjer for alle ba-

chelorseminarer fremadrettet med henblik på større lighed seminarerne imellem. 

I udkastet lægges der op til, at bachelorseminarer kan være enten fagligt speci-

fikke eller vejledningsseminarer uden specifik faglig forankring. Uanset format 

skal der indgå procesvejledning. Der lægges desuden op til, at et bachelorseminar 

som minimum skal indeholde 7 holdundervisningsgange samt et bestemt antal 

timer med individuel vejledning. Dette er med henblik på at sikre, at de stude-

rende får det antal timer, der svarer til 5 ECTS.  

 

Studienævnet drøftede, hvordan der bedst kan laves en fælles ramme. En VIP-re-

præsentant fremhævede, at der skal holdes fast i, at der skal være mulighed for 

begge formater. En anden VIP-repræsentant supplerede med, at de faglige res-

sourcer ikke udnyttes optimalt, hvis der udelukkende procesvejledes. Formanden 

spurgte til, om det kunne være en mulighed at gå væk fra de generiske bachelor-

seminarer, så alle seminarer skal have et fagspecifikt indhold. Der var ikke umid-

delbart tilslutning til at nedlægge de generiske seminarer. Udformningen af de 

emnespecifikke seminarer blev drøftet. Det blev bemærket, at de med fordel kan 

tænkes bredere uden et alt for specifikt fokus. Pensum blev også drøftet i forbin-

delse hermed. Fra de studerendes side blev der peget på, at det ift. de fagspeci-

fikke seminarer kan være en ulempe at skulle læse mange sider om et emne, som 
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der ikke skal skrives bachelorprojekt om. Modsat bemærkede en VIP-repræsen-

tant, at det kan være en måde at lære et nyt fagområde at kende på. En anden 

mulighed kunne være at tilpasse bacheloropgaven til de emner, der er udbudt.  

 

Det blev besluttet, at drøftelsen af rammerne for et bachelorseminar tages op igen 

næste gang. Titler til forårets seminarer skal være på plads inden 19. april. Time-

antal skal være afklaret inden sommerferien. 

 

Punkt 7. Drøftelse af empirisk bacheloropgave  
Punktet blev udskudt til næste gang. 

 
Punkt 8. Drøftelse af tilpasning af 5. semester på bacheloruddannel-
sen 
Punktet blev udskudt til næste gang. 

 

Punkt 9. Fremtidige dagsordenspunkter 
o Drøftelse af ensretning af bachelorseminarer fra F23 
o Drøftelse af empirisk bacheloropgave 
o Drøftelse af tilpasning af 5. semester på bacheloruddannelsen 
 
Punkt 10. Eventuelt  
Der var ikke noget til punktet. 
 
Mødet sluttede kl. 12.15 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand        Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


